



# Beauty & Care

learning, training and career

"Never lose an opportunity of seeing anything beautiful, for beauty is God's handwriting"

Ralph Waldo Emerson



**BYBLOS INSTITUTE**  
high technical institute



# Introduction

The beauty and care sector is expanding and growing rapidly and offers dynamic career prospects.

It is a sector, which is constantly evolving as techniques, and technologies emerge and consumer expectations are getting higher.

A career in beauty offers variety and flexibility since you can work in salons, spas, hotels, or even from home.

إن قطاع التجميل والعناية بالبشرة يتوسع ويلامو بسرعة ويوفر فرص عمل متعددة.

إنه قطاع يتطور باستمرار، من حيث التقنيات والتكنولوجيا، كما تزايدت متطلبات واحتياجات المستهلك من جهة أخرى.

توفر هذه المهنة اللوع والمرونة إذ يمكن للمتخصص العمل في الصالونات أو المنتجعات الصحية أو الفنادق أو حتى من المنزل.



# Nails Care

## العناية بالأظافر



- Course Duration: 30 hours – private course  
course available all year round.
- Pre-requisite: Minimum 9th Grade

• مدة الدورة: ٣٠ ساعة - دورة خاصة / دورة تدريبية متاحة على مدار السنة  
• التحصيل السابق: الرابع متوسط

### Course contents:

### محتويات الدورة:

- Safety in the Salon
- Common Nail Disorders and their symptoms
- Nail Tips
- Nail Wraps
- Manicuring
- Pedicuring
- Acrylic Nails
- Gel Nails
- Nail Art

# Esthetics الجماليات



- Course Duration: 1 scholastic year – Regular course /  
Course starts in October
- Pre-requisite: Minimum 9th Grade

• مدة الدورة: عام دراسي واحد – دورة عادية / الدورة تبدأ في تشرين اول  
• التحصيل السابق الرابع متوسط

## Course contents:

## محتويات الدورة:

- Manicure / Pedicure
- Skin care
- Hair removal
- Tattoo
- Makeup

# Makeup

## المكياج

- Course Duration: 40 hours – private course  
course available all year round.
- Pre-requisite: Minimum 9th Grade

• مدة الدورة: ٤٠ ساعة - دورة خاصة / دورة تحريرية متاحة على مدار السنة  
• التحصيل السابق: الرابع متوسط

### Course contents:

### محتويات الدورة:

- Skin Analysis / Color Theory
- Base Application
- Concealers / Highlighters
- Eye Brow Artistry
- Eye Shadow and Liner
- Lash & Brow Tinting/Mascara
- Cheek Color and Application
- Lip Liner
- Makeup for Mature Skin / Ethnic Skin
- Varying Mediums / Airbrushing
- Special Effects
- Makeup Application: Bridal - Daytime - Evening -  
Corrective - Photography - Portfolio Building

# Hairdresser (Ladies and Gentlemen)

## تصفيف الشعر (السيدات والسادة)

- Course Duration: 1 scholastic year – regular course course starts in October.
- Pre-requisite: Minimum 9th Grade

• مدة الدورة: عام دراسي واحد - دورة عادية / الدورة تبدأ في تشرين الأول  
• التحصيل السابق الرابع متوسط

### Course contents:

### محتويات الدورة:

- Tools and Styling Products
- Haircutting
- Chemical texturing, chemical relaxing
- Hair coloring
- Eyebrow and eyelash treatment
- Facial services for hairstyling purposes (moustaches and beard)
- Hairstyling
- Hair and scalp shampooing, treatments and massage
- Wet to dry styling
- Sanitation procedures
- Health and safety



# Why Byblos Institute?

By joining Byblos Institute, you made the right choice:

- At Byblos Institute you'll benefit from more than 50 years of experience in the education field
- At Byblos Institute all regular courses provide certificates that are approved by the ministry of education and higher education.
- At Byblos Institute all private courses are under the MDTP section that has been created to assist individuals and companies in developing their technical skills and advancing in their careers
- At Byblos Institute you'll find innovative specializations in the technical studies
- At Byblos Institute you'll be taught by the best instructors who possess a rich work experience
- Byblos Institute has trained over the years many servicing teams for major companies and embassies

## General remark:

All private courses duration and content may vary according to the student's technical background and needs.

من خلال انضمامك إلى معهد بيبلوس، لقد قمت بالاختيار الصحيح.

- في معهد بيبلوس ، ستستفيد من خبرة تزيد عن 50 عامًا في مجال التعليم
- في معهد بيبلوس ، جميع شهادات الدورات النظامية الخاصة مصدقة من وزارة التربية والتعليم العالي
- في معهد بيبلوس ، تتوفر جميع الدورات الخاصة تحت قسم MDTP الذي إنشأه المعهد لمساعدة الأفراد والشركات في تطوير مهاراتهم الفنية والتقدم في وظائفهم.
- في معهد بيبلوس ، ستجد اختصاصات متطورة وجديدة في الدراسات الفنية والتقنية
- في معهد بيبلوس ، سيتم تأهيلك من قبل أفضل المدربين الذين يتمتعون بكفاءة عالية
- قام معهد بيبلوس بتدريب العديد من فرق الصيانة للشركات الكبرى والسفارات

## ملاحظة عامة:

قد تختلف مدة الدورات الخاصة ومحتواها وفقًا للمستوى العلمي للطالب واحتياجاته.



**BYBLOS INSTITUTE**  
high technical institute

Dora highway - Tel 01 884600

Aley - Tel 05 556603

[www.byblosinstitute.edu.lb](http://www.byblosinstitute.edu.lb)